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Protokół LVIII/23 

sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

w dniu 27 marca 2023 r. 

 

Obrady odbyły się w sali Kameralnej Filharmonii Świętokrzyskiej w Kielcach.  

 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Sejmiku, Andrzej Pruś. 

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 10:12 i trwały do godz. 15:44.  

 

Nad prawidłowym przebiegiem obrad czuwali: mec. Beata Cedro-Łosak oraz mec. Mariusz 

Delipacy. 

 

Radni otrzymali następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie LVIII sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego przez Przewodniczącego 

Sejmiku – Pana Andrzeja Prusia. 

2.  Stwierdzenie kworum. 

3. Zgłoszenie wniosków o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad sesji. 

4. Wybór sekretarzy obrad. 

5. Głosowanie nad wnioskami o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad sesji. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za 

przeprowadzenie egzaminu państwowego na prawo jazdy w województwie 

świętokrzyskim: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Tomasza 

Jamki, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą – 

wystąpienie Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Banasia, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji  

            Pani Magdaleny Zieleń, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LVII/702/23 Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego z dnia 27 lutego 2023 r. w sprawie wyrażenia zgody na 
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zawarcie przez Zarząd Województwa Świętokrzyskiego porozumienia w sprawie 

przekazania Prezydentowi Miasta Starachowice zadań zarządcy odcinków drogi 

wojewódzkiej nr 744 w zakresie realizacji zadania dotyczącego poprawy infrastruktury 

rowerowej na terenie miasta Starachowice: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Tomasza 

Jamki, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą – 

wystąpienie Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Banasia, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji 

Pani Magdaleny Zieleń, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego w sprawie utworzenia Sandomiersko-

Nadwiślańskiego Parku Krajobrazowego: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Marka Jońcy, 

b) stanowisko Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska - wystąpienie 

Przewodniczącego     Komisji Pana Artura Konarskiego, 

c) wystąpienie Pani dr hab. Anny Świercz oraz Pana dr. Cezarego Jastrzębskiego, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia planu ochrony dla Cisowsko - 

Orłowińskiego Parku Krajobrazowego: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Marka Jońcy, 

b) stanowisko Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska - wystąpienie 

Przewodniczącego   Komisji Pana Artura Konarskiego, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały.   

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej dla Gmin Województwa świętokrzyskiego na zakup samochodów 

ratowniczo-gaśniczych: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Marszałka Województwa Pana 

Andrzeja Bętkowskiego, 
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b) stanowisko Komisji Samorządu Terytorialnego – wystąpienie Przewodniczącego 

Komisji Pana Macieja Gawina, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji 

Pani Magdaleny Zieleń, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2023r. pomocy finansowej  

w formie dotacji celowej dla Miasta Kielce z przeznaczeniem na dofinansowanie 

organizacji 50. Międzynarodowego Harcerskiego Festiwalu Kultury Młodzieży 

Szkolnej: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Marszałka Województwa Pana  

    Andrzeja Bętkowskiego, 

b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – wystąpienie Przewodniczącej 

Komisji Pani Agnieszki Buras, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji 

Pani Magdaleny Zieleń, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  

 Województwa Świętokrzyskiego na lata 2023 – 2040: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani 

Marii Fidzińskiej- Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącej Komisji  

    Pani Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2023 rok: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani 

Marii  Fidzińskiej- Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącej Komisji   

Pani Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 
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14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sytuacji na rynku pracy województwa  

 świętokrzyskiego: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Wicemarszałek Województwa Pani    

             Renaty Janik, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą –    

wystąpienie Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Banasia, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań Samorządu Województwa 

Świętokrzyskiego, które mogą być dofinansowane w 2023 r. ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Wicemarszałek Województwa     

       Pani Renaty Janik, 

b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny – wystąpienie    

Przewodniczącego Komisji Pana Waldemara Wrony, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Raportu z realizacji Wojewódzkiego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Wicemarszałka Województwa Pana     

 Marka Bogusławskiego,  

b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny – wystąpienie    

Przewodniczącego Komisji Pana Waldemara Wrony, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie petycji dotyczącej opracowania i wdrożenia 

programu dofinansowania leczenia niepłodności metodą zapłodnienia pozaustrojowego 

dla mieszkańców województwa świętokrzyskiego: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Komisji Skarg,   

Wniosków i Petycji Pana Pawła Krakowiaka, 

b) dyskusja, 

c) głosowanie uchwały. 
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18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego 

Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego III kadencji: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Sejmiku Pana 

Andrzeja Prusia, 

b) stanowisko Komisji Samorządu Terytorialnego – wystąpienie Przewodniczącego 

Komisji Pana Macieja Gawina, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego 

Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego III kadencji: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Sejmiku Pana 

Andrzeja Prusia, 

b) stanowisko Komisji Samorządu Terytorialnego – wystąpienie Przewodniczącego 

Komisji Pana Macieja Gawina, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru radnego Młodzieżowego Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego III kadencji w naborze uzupełniającym: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Sejmiku Pana 

Andrzeja Prusia, 

b) stanowisko Komisji Samorządu Terytorialnego – wystąpienie Przewodniczącego 

Komisji Pana Macieja Gawina, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru radnego Młodzieżowego Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego III kadencji w naborze uzupełniającym: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Sejmiku Pana 

Andrzeja Prusia, 

b) stanowisko Komisji Samorządu Terytorialnego – wystąpienie Przewodniczącego 

Komisji Pana Macieja Gawina, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

22. Informacja o stanie przygotowania do uruchomienia naborów w ramach programu 

regionalnego Fundusze Europejskie dla Świętokrzyskiego 2021-2027. 
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23. Interpelacje i zapytania. 

24. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego w okresie 

między sesjami. 

25. Informacja Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach 

podejmowanych pomiędzy sesjami. 

26. Sprawy różne. 

27. Zamknięcie LVIII sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

 

 

Stosownie do rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679  

z 27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 

osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 

95/46/WE (RODO) uczestnicy sesji zostali zapoznani z komunikatem, że przebieg obrad 

będzie transmitowany on-line na stronie internetowej Województwa Świętokrzyskiego.   

 

Nagranie z przebiegu obrad odzwierciedlające pełne wypowiedzi osób uczestniczących 

w sesji Sejmiku wraz z ich transkrypcją jest udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej 

oraz na stronie samorządu województwa pod linkiem: 

https://www.swietokrzyskie.pro 

 

 

 

Przebieg posiedzenia: 

 

Ad 1. 

Przewodniczący Sejmiku otworzył obrady LVIII sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

 

Następnie powitał radnych zgodnie z załączoną listą obecności (zał. nr 1), Zarząd 

Województwa na czele z Andrzejem Bętkowskim,  - Marszałkiem Województwa, 

Skarbnik Województwa - Marię Fidzińską – Dziurzyńską, dr hab. Annę Świercz, dr 

Cezarego Jastrzębskiego zaproszonych gości obecnych na sali oraz wszystkich, którzy 

śledzili obrady poprzez stronę internetową Województwa (zał. nr 2 i 3).  

 

https://www.swietokrzyskie.pro/
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Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych, o zalogowanie się do systemu eSesja oraz 

otwarcie zakładki z LVIII sesją. Następnie poinformował, że sprawdzanie kworum, 

zgłaszanie się do dyskusji, zgłaszanie wniosków oraz głosowania odbywały się w systemie 

eSesja, zaś głos w dyskusji będzie można zabrać w momencie udzielenia go przez 

prowadzącego obrady.  

 

 

Ad 2.  

Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych o potwierdzenie kworum w systemie eSesja. 

Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 24 radnych, tym samym zachowane było 

kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Poinformował, że sprawdzanie kworum będzie się odbywało przed głosowaniem w każdym 

punkcie.  

 

 

Ad 3. 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że za pośrednictwem systemu eSesja radni 

otrzymali w statutowym terminie porządek obrad.  

 

Następnie zapytał, czy są wnioski o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad? 

Radny Marek Bogusławski w imieniu grupy radnych zgłosił wniosek o rozszerzenie 

porządku obrad o punkt: 

- rozpatrzenie projektu uchwały przyjmującej stanowisko w sprawie obrony czci i godności 

imienia Wielkiego Polaka, św. Jana Pawła II (zał. nr 4). 

 

Radny Artur Konarski, Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

 w imieniu Komisji zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad o punkt: 

- rozpatrzenie projektu uchwały przyjmującej stanowisko dotyczące propozycji rozwiązania 

problemu utylizacji porzuconych odpadów (zał.nr 5). 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że projekty uchwał zostały złożone na piśmie, 

stosownie do § 90 ust. 1 Statutu Województwa Świętokrzyskiego. 
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Stosownie do § 72 ust 2a Statutu Województwa Świętokrzyskiego Przewodniczący Sejmiku 

otworzył dyskusję nad zgłoszonymi projektami uchwał. 

 

Głos w dyskusji zabierali:  

radny Jan Maćkowiak, radna Elżbieta Śreniawska, radny Arkadiusz Bąk, radny Marek 

Bogusławski-Wicemarszałek Województwa, radny Paweł Krakowiak, radny Mieczysław 

Gębski- Wiceprzewodniczący Sejmiku, radny Henryk Milcarz - Wiceprzewodniczący 

Sejmiku, radny Grzegorz Świercz, radny Grzegorz Banaś, radna Jolanta Tyjas, radny 

Andrzej Pruś - Przewodniczący Sejmiku. 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są inne wnioski o zmianę lub uzupełnienie porządku 

obrad? 

Więcej wniosków nie zgłoszono. 

 

Ad 4.  

Na sekretarzy obrad Przewodniczący Sejmiku zaproponował kandydatury radnych: 

Arkadiusza Bąka oraz Grzegorza Banasia. 

 

Następnie zapytał, czy kandydaci wyrażają zgodę? 

Radni wyrazili zgodę. 

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych o potwierdzenie kworum w systemie eSesja. 

Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 24 radnych, tym samym zachowane było 

kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

W dalszej kolejności poddał pod głosowanie wybór sekretarzy obrad w osobach radnych: 

Arkadiusza Bąka oraz Grzegorza Banasia. Zapytał, kto z radnych jest za powołaniem 

sekretarzy, kto jest przeciwny, kto się wstrzymał od głosowania. 

 

Przewodniczący Sejmiku stwierdził, że Sejmik dokonał wyboru sekretarzy obrad 

jednogłośnie tj. 24 głosami „za”. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

Ad 5.  
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Przewodniczący Sejmiku poinformował, że zgodnie z art. 21 ust. 2 ustawy  

o samorządzie województwa Sejmik może wprowadzić zmiany w porządku obrad 

bezwzględną większością głosów ustawowego składu Sejmiku. 

 

Następnie poprosił o sprawdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, 

że w sesji uczestniczyło 18 radnych, tym samym zachowane było kworum wymagane 

do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie wnioski w kolejności ich zgłaszania. 

 

Jako pierwszy poddał pod głosowanie wniosek o rozszerzenie porządku obrad 

 o punkt dotyczący rozpatrzenia projektu uchwały przyjmującej stanowisko w sprawie obrony 

czci i godności imienia Wielkiego Polaka, św. Jana Pawła II. Zapytał, kto z radnych 

jest za przyjęciem wniosku, kto jest przeciw, kto się wstrzymał od głosowania. 

 

Za wnioskiem oddano 15 głosów przy jednym głosie przeciwnym. 

Wniosek w ww. sprawie nie uzyskał bezwzględnej większości głosów ustawowego składu 

Sejmiku.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie wniosek o rozszerzenie 

porządku obrad o punkt dotyczący rozpatrzenia projektu uchwały przyjmującej stanowisko 

dotyczące propozycji rozwiązania problemu utylizacji porzuconych odpadów. Zapytał, 

kto z radnych jest za przyjęciem wniosku, kto jest przeciw, kto się wstrzymał od głosowania. 

 

Wniosek w ww. sprawie został przyjęty przez Sejmik bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu Sejmiku tj. 24 głosami „za”. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku po przyjęciu wniosku poinformował, że: 

rozpatrzenie projektu uchwały przyjmującej stanowisko dotyczące propozycji rozwiązania 

problemu utylizacji porzuconych odpadów uwzględnione w punkcie 22 porządku obrad. 
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Pozostałe punkty porządku zmienią odpowiednio kolejność. 

 

Poprosił radnych o aktualizację porządku obrad na tabletach.   

Ad 6. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za przeprowadzenie 

egzaminu państwowego na prawo jazdy w województwie świętokrzyskim (zał. nr 9). 

 

Tomasz Jamka – Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł  

o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Grzegorz Banaś - Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 

 i Współpracy z Zagranicą poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu 

uchwały przez Komisję (Opinia Nr137/23 stanowi zał. nr 10). 

 

Radna Magdalena Zieleń - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała 

 o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia Nr 319/23 

stanowi zał. nr 11). 

 

Przewodnicząc Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głos w dyskusji zabierali:  

radna Agata Binkowska, radny Grzegorz Gałuszka, Tomasz Jamka- Członek Zarządu, 

radny Andrzej Swajda, radny Arkadiusz Bąk, radny Tadeusz Kowalczyk, radna Jolanta 

Tyjas, radny Marek Bogusławski- Wicemarszałek Województwa. 

 

Radny Grzegorz Świercz zgłosił wniosek formalny o zamknięcie dyskusji. 

Przewodniczący Sejmiku zwrócił się do radnych, którzy zgłosili się do zabrania głosu  

w dyskusji z pytaniem czy rezygnują samodzielnie i wniosek formalny zgłoszony przez 

radnego Świercza zostanie wycofany. 

Zgłoszeni radni zrezygnowali z zabrania głosu i wniosek nie został  poddany pod głosowanie 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 26 radnych, 

tym samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 
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Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia wysokości opłat  

za przeprowadzenie egzaminu państwowego na prawo jazdy w województwie świętokrzyskim. 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 

się od głosowania. 

 

Uchwała Nr LVIII/709/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów 

 tj. 24 głosami „za” i 4 głosach „wstrzymujących się” i stanowi zał. nr 12 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

 

Ad 7.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LVII/702/23 Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego z dnia 27 lutego 2023 r. w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie przez Zarząd Województwa Świętokrzyskiego porozumienia w sprawie przekazania 

Prezydentowi Miasta Starachowice zadań zarządcy odcinków drogi wojewódzkiej nr 744  

w zakresie realizacji zadania dotyczącego poprawy infrastruktury rowerowej na terenie miasta 

Starachowice (zał. nr 14). 

 

Tomasz Jamka - Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł  

o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Grzegorz Banaś - Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 

 i Współpracy z Zagranicą poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu 

uchwały przez Komisję (Opinia Nr 136/23 stanowi zał. nr 15). 

 

Radna Magdalena Zieleń - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała 

 o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia Nr 320/23 

stanowi zał. nr 16). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głos w dyskusji zabierali: 

Radny Grzegorz Gałuszka i Tomasz Jamka- Członek Zarządu. 

 



12 
 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 22 radnych, 

tym samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Następnie poddał pod głosowanie projekt w sprawie zmiany Uchwały Nr LVII/702/23 

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 27 lutego 2023 r. w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie przez Zarząd Województwa Świętokrzyskiego porozumienia w sprawie 

przekazania Prezydentowi Miasta Starachowice zadań zarządcy odcinków drogi 

wojewódzkiej nr 744 w zakresie realizacji zadania dotyczącego poprawy infrastruktury 

rowerowej na terenie miasta Starachowice. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, 

kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr LVIII/710/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 22 głosami „za” i stanowi zał. nr 17 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 18 do protokołu. 

 

Ad 8.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego w sprawie utworzenia Sandomiersko-Nadwiślańskiego 

Parku Krajobrazowego (zał.nr 19).  

 

Radny Marek Jońca - Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie 

wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

dr Tomasz Hałatkiewicz - Dyrektor Zespołu Świętokrzyskich i Nadnidziańskich Parków 

Krajobrazowych w Kielcach, dr hab. Anna Świercz - Profesor Uniwersytetu im. Jana 

Kochanowskiego w Kielcach oraz dr Cezary Jastrzębski - Uniwersytet im. Jana 

Kochanowskiego w Kielcach przedstawili prezentację dotyczącą utworzenia Sandomiersko-

Nadwiślańskiego Parku Krajobrazowego (przedstawiona prezentacja stanowi zał. nr 20).  

 

Radny Artur Konarski - Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia 

Nr 71/23 stanowi zał. nr 21). 
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Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głos w dyskusji zabierali: 

Radny Arkadiusz Bąk i radny Andrzej Swajda. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 26 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt w sprawie przyjęcia projektu uchwały Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego w sprawie utworzenia Sandomiersko-Nadwiślańskiego 

Parku Krajobrazowego. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, 

kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr LVIII/711/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 26 głosami „za” i stanowi zał. nr 22 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 23 do protokołu. 

 

Ad 9.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie ustanowienia planu ochrony dla Cisowsko - 

Orłowińskiego Parku Krajobrazowego (zał. nr 24). 

 

Radny Marek Jońca - Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie 

wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

 

Radny Artur Konarski - Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia  

Nr 70/23 stanowi zał. nr 25). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było.  
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Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 22 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustanowienia planu ochrony dla 

Cisowsko - Orłowińskiego Parku Krajobrazowego. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem 

uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr LVIII/712/23 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie  

 tj. 22 głosami „za” i stanowi zał. nr 26 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 27 do protokołu. 

 

Ad 10. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej dla Gmin Województwa świętokrzyskiego na zakup samochodów ratowniczo-

gaśniczych (zał. nr 28). 

 

Andrzej Bętkowski - Marszałek Województwa przedstawił ww. projekt uchwały, 

a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

 

Radny Maciej Gawin - Przewodniczący Komisji Samorządu Terytorialnego 

poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia 

Nr 67/23 stanowi zał. nr 29). 

 

Radny Arkadiusz Bąk - zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów 

poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia  

Nr 315/23  stanowi zał. nr 30). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głos w dyskusji zabrał: 

Radny Tadeusz Kowalczyk. 
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Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 26 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej dla Gmin Województwa świętokrzyskiego na zakup samochodów 

ratowniczo-gaśniczych. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, 

kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr LVIII/713/23 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie  

 tj. 26 głosami „za” i stanowi zał. nr 31 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 32 do protokołu. 

 

Ad 11.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia w 2023r. pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej dla Miasta Kielce z przeznaczeniem na dofinansowanie organizacji 50. 

Międzynarodowego Harcerskiego Festiwalu Kultury Młodzieży Szkolnej (zał. nr 33). 

 

Andrzej Bętkowski - Marszałek Województwa przedstawił ww. projekt uchwały, 

a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu 

uchwały przez Komisję (Opinia Nr 118/23 wpłynęła na piśmie i stanowi zał. nr 34). 

 

Radny Arkadiusz Bąk - zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów 

poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia 

 Nr 316/23 stanowi zał. nr 35). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 25 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 
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Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia w 2023r. pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej dla Miasta Kielce z przeznaczeniem na dofinansowanie 

organizacji 50. Międzynarodowego Harcerskiego Festiwalu Kultury Młodzieży Szkolnej. 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 

się od głosowania. 

 

Uchwała Nr LVIII/714/23 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie  

 tj. 25 głosami „za” i stanowi zał. nr 36 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 37 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku ogłosił 15- minutową przerwę w obradach.  

 

Po przerwie obrady zostały wznowione o 13:15. 

 

Ad 12 i 13.  

Przewodniczący Sejmiku zwrócił się do radnych z pytaniem, czy punkty: 12 i 13 z porządku 

obrad mogą być omówione łącznie. Radni nie zgłosili sprzeciwu. 

 

Radni otrzymali projekty uchwał w sprawach: 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata  

2023 – 2040 (zał. nr 38), 

- zmian w budżecie województwa na 2023 rok (zał. nr 39). 

 

Maria Fidzińska-Dziurzyńska - Skarbnik Województwa, przedstawiła ww. projekty 

uchwał, a następnie wniosła o przyjęcie ich przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektów 

uchwał przez Komisję (Opinie Nr 317/23 – Nr 318/23 wpłynęły na piśmie i stanowią zał.  

nr 40 i 41). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył łączną dyskusję do ww. punktów. 

Głos w dyskusji zabierali: 
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Radny Andrzej Swajda, radna Renata Janik – Wicemarszałek Województwa, Andrzej 

Bętkowski- Marszałek Województwa.  

 

Po zamknięciu dyskusji w związku z awarią transmisji sesji Przewodniczący Sejmiku 

zarządził 5 -minutową przerwę w obradach. 

 

Po przerwie Przewodniczący Sejmiku wznowił obrady i poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 22 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2023 – 2040. Zapytał, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr LVIII/715/23 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 

     tj. 26 głosami „za” i stanowi zał. nr 42 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 43 do protokołu. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt w sprawie zmian w budżecie województwa na 2023 

rok. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 

się od głosowania. 

 

Uchwała Nr LVIII/716/23 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 

tj. 22 głosami „za” i stanowi zał. nr 44 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Ad 14. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie sytuacji na rynku pracy województwa  

 świętokrzyskiego (zał. nr 46). 

 

Radna Renata Janik – Wicemarszałek Województwa przedstawiła ww. projekt uchwały, 

a następnie wniosła o przyjęcie go przez Sejmik. 
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Radny Grzegorz Banaś - Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 

 i Współpracy z Zagranicą poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu 

uchwały przez Komisję (Opinia Nr 135/23 stanowi zał. nr 47). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głos w dyskusji zabierali: 

Radny Mieczysław Gębski – Wiceprzewodniczący Sejmiku, radny Piotr Żołądek, radna 

Elżbieta Śreniawska, radna Renata Janik – Wicemarszałek Województwa. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 22 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie sytuacji na rynku pracy 

województwa świętokrzyskiego. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr LVIII/717/23 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik większością głosów 

tj. 22 głosami „za” przy 1głosie „wstrzymującym się” i stanowi zał. nr 48 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

 

Ad 15.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie określenia zadań Samorządu Województwa 

Świętokrzyskiego, które mogą być dofinansowane w 2023 r. ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych (zał. nr 50). 

 

Radna Renata Janik – Wicemarszałek Województwa przedstawiła ww. projekt uchwały, 

a następnie wniosła o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Waldemar Wrona - Przewodniczący Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej  

i Spraw Rodziny poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez 

Komisję (Opinia Nr145/23 stanowi zał. nr 51). 

 



19 
 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 23 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia zadań Samorządu 

Województwa Świętokrzyskiego, które mogą być dofinansowane w 2023 r. ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. Zapytał, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr LVIII/718/23 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 

tj. 23 głosami „za” i stanowi zał. nr 52 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

Ad 16.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie przyjęcia Raportu z realizacji Wojewódzkiego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii (zał. nr 54). 

 

Radny Marek Bogusławski- Wicemarszałek Województwa przedstawił ww. projekt 

uchwały, a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Waldemar Wrona - Przewodniczący Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej  

i Spraw Rodziny poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez 

Komisję (Opinia Nr146/23 stanowi zał. nr 55). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 23 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 
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Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia Raportu z realizacji 

Wojewódzkiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr LVIII/719/23 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 

tj. 23 głosami „za” i stanowi zał. nr 56 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

 

Ad 17. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie petycji dotyczącej opracowania i wdrożenia 

programu dofinansowania leczenia niepłodności metodą zapłodnienia pozaustrojowego dla 

mieszkańców województwa świętokrzyskiego (zał. nr 58). 

 

Radny Paweł Krakowiak - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

 Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głos w dyskusji zabierała: 

Radna Jolanta Tyjas. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 23 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie petycji dotyczącej opracowania 

i wdrożenia programu dofinansowania leczenia niepłodności metodą zapłodnienia 

pozaustrojowego dla mieszkańców województwa świętokrzyskiego. Zapytał, kto z radnych 

jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr LVIII/720/23 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik większością głosów  

tj. 22 głosami „za” przy 1głosie „wstrzymującym się” i stanowi zał. nr 59 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 
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Ad 18, 19, 20 i 21.  

Przewodniczący Sejmiku zwrócił się do radnych z pytaniem, czy punkty: 18,19, 20 i 21 

z porządku obrad mogą być omówione łącznie. Radni nie zgłosili sprzeciwu. 

Radni otrzymali projekty uchwał w sprawach: 

- wygaśnięcia mandatu radnego Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego  

III kadencji (zał. nr 61), 

- wygaśnięcia mandatu radnego Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego  

III kadencji (zał. nr 62), 

-  wyboru radnego Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego III kadencji  

w naborze uzupełniającym (zał. nr 63), 

- wyboru radnego Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego III kadencji  

w naborze uzupełniającym (zał. nr 64). 

 

Przewodniczący Sejmiku przedstawił ww. projekty uchwał, a następnie wniósł o przyjęcie 

ich przez Sejmik. 

 

Radny Maciej Gawin, Przewodniczący Komisji Samorządu Terytorialnego 

poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektów uchwał przez Komisję (Opinie 

Nr 68/23 – Nr 71/23 stanowią zał. nr 65,66,67 i 68). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 22 radnych, 

tym samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego 

Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego III kadencji. Zapytał, kto z radnych 

jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 



22 
 

Uchwała Nr LVIII/721/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj.  

22 głosami „za” i stanowi zał. nr 69 do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wygaśnięcia 

mandatu radnego Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego III kadencji. 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 

się od głosowania.  

 

Uchwała Nr LVIII/722/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj.  

22 głosami „za” i stanowi zał. nr 71 do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 72do protokołu. 

 

 

W dalszej kolejności Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie wyboru radnego Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego III 

kadencji w naborze uzupełniającym. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto 

jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr LVIII/723/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 

 22 głosami „za” i stanowi zał. nr 73 do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie wyboru radnego Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego III 

kadencji w naborze uzupełniającym. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto 

jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr LVIII/724/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj.  

22 głosami „za” i stanowi zał. nr 75 do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 
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Ad 22.  

Radnym udostępniono projekt uchwały przyjmującej stanowisko dotyczące propozycji 

rozwiązania problemu utylizacji porzuconych odpadów (zał.nr 5). 

 

Radny Artur Konarski - Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

przedstawił projekt uchwały, a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji zabierali: 

Radny Tadeusz Kowalczyk, radny Mieczysław Gębski- Wiceprzewodniczący Sejmiku, 

radny Marek Jońca – Członek Zarządu, radna Agata Binkowska, radny Andrzej Pruś- 

Przewodniczący Sejmiku. 

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej podstawie 

ustalono, że w sesji uczestniczyło 22 radnych, tym samym zachowane było kworum wymagane 

do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały przyjmującej stanowisko 

dotyczące propozycji rozwiązania problemu utylizacji porzuconych odpadów.  Zapytał, 

kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 

się od głosowania. 

 

Uchwała Nr LVIII/725/23 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie  

  tj. 22 głosami „za” i stanowi zał. nr 77 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 78 do protokołu. 

 

Ad 23. 

Radni otrzymali „Informację o stanie przygotowania do uruchomienia 

 naborów w ramach programu regionalnego Fundusze Europejskie dla Świętokrzyskiego” 

2021-2027 (zał. nr 79). 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał radnych, czy są uwagi do przedstawionego materiału. 
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Radni nie zgłosili uwag. 

 

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął „Informację o stanie 

przygotowania do uruchomienia naborów w ramach programu regionalnego Fundusze 

Europejskie dla Świętokrzyskiego”. 

 

Ad 24.  

Interpelacje i zapytania. 

Radna Agata Binkowska w imieniu kilku radnych złożyła interpelację dotyczącą decyzji 

Komisji Europejskiej w sprawie Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego  

i Europejskiego Funduszu Społecznego Plus w ramach celu „Inwestycje na rzecz zatrudnienia 

i wzrostu” dla Regionu Świętokrzyskiego. 

 

Radny Arkadiusz Bąk złożył zapytanie w sprawie utrudnień w przemieszczaniu się karetek 

pogotowia ratunkowego w związku z przebudową mostu na rzece Kamienna w ciągu drogi 

DW 754 w Ostrowcu Świętokrzyskim. 

 

Radna Jolanta Tyjas złożyła interpelację w sprawie kosztów poniesionych przez Samorząd 

Województwa oraz Uzdrowisko Busko – Zdrój S.A. na produkcję programu „Sanatorium 

miłości”. 

 

W punkcie tym głos zabrał Andrzej Bętkowski- Marszałek Województwa. 

 

Ad 25. 

Radni otrzymali Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego 

 w okresie między sesjami (zał. nr 80). 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał radnych, czy są uwagi do przedstawionego materiału. 

 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął powyższe Sprawozdanie  

z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego w okresie między sesjami. 
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Ad 26.  

Radni otrzymali Informację Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku 

o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami (zał. nr 81). 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał radnych, czy są uwagi do przedstawionego materiału. 

 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął Informację Przewodniczącego 

i Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

 

Ad 27. 

Sprawy różne. 

 

Głos w sprawach różnych zabierali: 

Radny Marek Bogusławski- Wicemarszałek Województwa odniósł do głosowania nad 

wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego stanowiska w sprawie 

obrony czci i godności imienia Wielkiego Polaka, św. Jana Pawła II, który nie uzyskał 

wymaganej większości mimo poprzedzających sesję uzgodnień pomiędzy klubami radnych. 

 

Radny Arkadiusz Bąk poinformował, że została podpisana umowa pomiędzy Miejskim 

Przedsiębiorstwem Energetyki Cieplnej a wykonawcą na podłączenie do miejskiej  

sieci ciepłowniczej obiektów ochrony zdrowia: Świętokrzyskie Centrum Onkologii, 

Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego i Regionalnego Centrum Krwiodawstwa 

 i Krwiolecznictwa. 

 

Radna Agnieszka Buras zwróciła się do Marszałka Tomasza Jamki o zwiększenie nadzoru 

nad wykonawcami prac związanych z budową drogi nr 751. 

 

Przewodniczący Sejmiku przypomniał, że stosownie do przepisów art. 27 c ustawy z dnia 

5 czerwca 1998 r. o samorządzie województwa - w dniu 30 kwietnia 2023 r. upływa termin 

złożenia Przewodniczącemu Sejmiku oświadczenia majątkowego według stanu na dzień  

31 grudnia 2022 r. Mając na uwadze fakt, że w roku bieżącym ww. termin przypada  

w niedzielę tj. dzień ustawowo wolny od pracy, oświadczenia majątkowe powinny być 
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złożone w ostatnim dniu roboczym poprzedzającym tą datę. Niemniej, stosując wykładnię na 

korzyść osób zobowiązanych do złożenia oświadczenia, za ostatni dzień terminu należy uznać 

najbliższy dzień powszedni, tj. 2 maja 2023r. Edytowalny wzór oświadczenia majątkowego 

radnego województwa jest także dostępny w Informatorze systemu eSesja.    

 W dalszej kolejności poinformował, że termin kolejnej sesji – zgodnie 

 z harmonogramem to 24 kwietnia 2023r. Poprzedzą ją posiedzenia Komisji w dniach  

17 – 21 kwietnia 2023r.   Na koniec odniósł się do artykułu, który ukazał się w lokalnej prasie  

i przypomniał, że wniosek, który nie został wprowadzony do porządku obrad był inicjatywą 

uchwałodawczą grupy radnych, a nie jak poinformowała prasa, że Klubu Radnych Prawo  

i Sprawiedliwość.  

 

Ad 25.  

Przewodniczący Sejmiku ogłosił zamknięcie LVIII sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

 

       Przewodniczący Sejmiku 

 

 

Andrzej Pruś 

 

 

     Sekretarze obrad 

 

 

radny Arkadiusz Bąk     radny Grzegorz Banaś

     

       

 

 

 

 

Protokół sporządziła: 

Iwona Muter 

 


